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 Detta protokoll har signerats digitalt  

Ajournering Sammanträdet ajourneras klockan 9-10.45 

Utses att justera Tomas Söreling 
 

Underskrifter Paragrafer 244-250 
  

Sekreterare  
 Emma Karlsson 

Ordförande  
 Lars Rosander 

Justerande   
 Tomas Söreling  
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Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 

Sammanträdesdatum 

Datum för anslagsuppsättande 

Datum för anslagsnedtagande 

Förvaringsplats av protokollet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

2023-12-05 

2023-12-07 

2024-01-03 

Kommunkansliet 

Underskrift 
Emma Karlsson 
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Ärendelista 2023-12-05 

Paragraf Ärende Diarienummer 

Val av protokolljusterare samt godkännande 
av dagordning 

§ 244 Återrapportering ökad satsning på friskvård
för anställda 

2022/73 

§ 245 Återrapportering riktlinjer för distansarbete 2022/106 

§ 246 Svar på remiss av SOU 2023:57 Åtgärder
för tryggare bostadsområden och DS 
2023:18 Stärkt hyresrättsligt skydd för 
våldsutsatta kvinnor 

2023/174 

§ 247 Utökad underhållsbudget 2024 2023/200 

§ 248 Begäran om startbesked för ny förskola i
Vena 

2023/203 

2023/201 § 249 Beställning av planprogram för X
m.fl.

§ 250 Redovisning av anbud gällande rotposter
och gallring 

2023/202 
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KSAU § 244/2023 Diarienummer 2022/73 

Återrapportering ökad satsning på 
friskvård för anställda 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tar emot återrapportering om 
friskvårdsbidraget. Det sker inga förändringar i nuvarande riktlinjer. 

Sammanfattning 
Syftet med uppföljningen är att utvärdera höjningen av friskvårdsbidraget 
för anställda som skedde 2023.  

Resultatet fram till och med löneutbetalningen i november är en stor ökning 
i antal anställda som nyttjat bidraget.  

Ärendebeskrivning 
2022 fattades beslut om att höja friskvårdsbidraget från 1 560 kr till 3 000 kr 
per år och anställd. Beslutet innebar även att friskvårdskortet samt särskilda 
massagecheckar som kommunen tidigare haft togs bort. Även rutinen för 
friskvårdsbidraget uppdaterades.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade § 94/2022 att ge HR-avdelningen 
i uppdrag att återkomma med en utvärdering efter ett år. 

I november månad kan konstateras att 749 anställda nyttjat bidraget hittills 
under 2023. Under 2022 var siffran 260 medarbetare som nyttjade bidraget 
och 131 som nyttjat friskvårdskortet. Anledningen till att användandet har 
ökat tror HR-avdelningen dels beror på att det finns stor flexibilitet i vad 
man kan använda bidraget till, dels höjningen av beloppet. Kostnaden för 
utbetald friskvårdersättning uppgår till ca 1,3 mnkr i november.  
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De aktiviteter som nyttjas mest är; massage, gym, bad/simning, blandade 
aktivitetskort, yoga, padel och fotbehandling. Men blandningen av 
aktiviteter är stor. Det är ca 25 % som nyttjat hela bidraget på 3 000 kr, 25% 
som nyttjat mellan 2 000 kr - 2 999 kr och resterande 50 % har nyttjat under 
2 000 kr. Den förvaltning där flest nyttjat bidraget är barn- och 
utbildningsförvaltningen. 

Det finns väldigt lite forskning om själva friskvårdsbidragets 
hälsoekonomiska effekter. Däremot vet man att träning, motion och göra 
andra saker som är bra för hälsan är ett sätt att bryta ohälsa och arbeta för ett 
bättre välmående.  

Att erbjuda friskvårdsbidrag på 3 000 kr skickar en signal om att 
arbetsgivaren prioriterar medarbetarnas hälsa. Alla vill arbeta på en 
arbetsplats där arbetsgivaren satsar på medarbetarnas arbetsmiljö, hälsa och 
välmående. Att så många fler valt att nyttja friskvårdsbidraget anser HR-
avdelningen därför är positivt. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott § 94/2022 

Tjänsteskrivelse HR-strateg Anna Ingesson 2023-11-28 

Skickas till 
HR-avdelningen 
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KSAU § 245/2023 Diarienummer 2022/106 

Återrapportering riktlinjer för 
distansarbete 

Beslut 
Arbetsutskottet har tagit emot återrapportering om distansarbete. Det sker 
inga förändringar i nuvarande riktlinjer. 

Sammanfattning 
Syftet med uppföljningen är att utvärdera befintliga riktlinjer kring 
distansarbete samt undersöka i vilken omfattning de nyttjas.  

Förutom en sammanställning av de överenskommelser som HR-avdelningen 
tagit emot har korta intervjuer genomförts. Både med några chefer som har 
medarbetare som arbetar på distans samt med några medarbetare som själva 
arbetar på distans.  

Ärendebeskrivning 
Under pandemin blev distansarbete en naturlig del för många verksamheter. 
Efter pandemin fattade Hultsfreds kommun beslut om att fortsätta erbjuda 
medarbetare att arbeta på distans där verksamheten tillät. Arbetsgivaren tog 
fram riktlinjer samt en mall för överenskommelse om distansarbete.  I 
beslutet fastställde man även att de nya riktlinjerna skulle följas upp och 
utvärderas under senare delen av 2023.  

Förutom en sammanställning av de överenskommelser som gjorts, har korta 
intervjuer genomförts. HR-avdelningen har pratat med några chefer som har 
medarbetare som arbetar på distans samt med några medarbetare som själva 
arbetar på distans.  
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Det är idag 95 medarbetare som skrivit en överenskommelse om 
distansarbete med sin chef. Av dessa är majoriteten tjänstemän och arbetar 
inom de administrativa kontoren samt miljö- och byggnadsförvaltningen. De 
flesta anställda inom kommunens verksamheter har dock arbetsuppgifter 
som kräver att man arbetar fysiskt på plats.  

I överenskommelserna om distansarbete som gjort framgår att de allra flesta 
har en möjlighet att arbeta två dagar i veckan, motsvarande 40% på distans. 
Arbetsuppgifter som undantas från distansarbete handlar om vissa 
mötestyper till exempel APT. Men även posthantering samt fysiska 
sekretesshandlingar är arbetsuppgifter som bör utföras fysiskt på plats på 
arbetsplatsen.  

I intervjuerna framgår att de största fördelarna handlar om att man på 
distans kan skapa sig en lugn arbetsmiljö utan störningar. Både medarbetare 
och chefer påtalar att möjligheten till att arbeta på distans är viktig för att 
kunna få en bättre balans mellan arbete och privatliv.  

Den tekniska utvecklingen har gett förutsättningar för att arbetsmiljön på 
distans ska fungera bra. Chefer och medarbetare har dialog kring 
arbetsmiljön på distans. 

Både medarbetare och chefer tycker att möjligheten till distansarbete är en 
viktig förmån för att kunna rekrytera och behålla personal. Chefer menar att 
man på detta sätt har kunnat bredda arbetsmarknaden. Det framgår även att 
distansarbete är viktigt för de som bor nära arbetsplatsen. Inom några 
verksamheter nämns att man är rädda att förlora medarbetare om man inte 
längre skulle kunna erbjuda distansarbete.  

Förutom de övergripande rutinerna framgår det i intervjuerna att 
arbetsplatserna skapat egna rutiner. Det handlar dels om vilka 
arbetsuppgifter som ska ske på plats men även rutiner för bemanning och 
den sociala interaktionen.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott § 139/2022 

Tjänsteskrivelse HR-strateg 2023-11-28 
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Skickas till 
HR-avdelningen 
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KSAU § 246/2023 Diarienummer 2023/174 

Svar på remiss av SOU 2023:57 
Åtgärder för tryggare bostadsområden 
och DS 2023:18 Stärkt hyresrättsligt 
skydd för våldsutsatta kvinnor 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att inget finns att erinra på remissen. 

Sammanfattning 
Svar på remissen Åtgärder för tryggare bostadsområden (SOU 2023:57) och 
Stärkt hyresrättsligt skydd för våldsutsatta kvinnor (DS 2023:18). 

Ärendebeskrivning 
Justitiedepartementet har översänt Åtgärder för tryggare bostadsområden 
(SOU 2023:57) och Stärkt hyresrättsligt skydd för våldsutsatta kvinnor (DS 
2023:18) på remiss. Yttrande på remissen ska vara Justitiedepartementet 
tillhanda senast den 22 december 2023. 

Arbetsutskottet beslutade § 219/2023 att remittera remissen till 
socialnämnden i samråd med AB Hultsfreds Bostäder. 

Socialnämnden beslutade § 114/2023 att föreslå arbetsutskottet att avstå från 
att lämna yttrande på remissen. 

Beslutsunderlag 
Missiv och remiss Åtgärder för tryggare bostadsområden (SOU 2023:57) 
och Stärkt hyresrättsligt skydd för våldsutsatta kvinnor (DS 2023:18) 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott § 219/2023 

Socialnämnden § 114/2023 

Skickas till 
Justitiedepartementet 

Socialnämnden  
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KSAU § 247/2023 Diarienummer 2023/200 

Utökad underhållsbudget 2024 

Beslut 
Arbetsutskottet godkänner AB Hultsfreds Bostäders förslag på fördelning av 
fastighetsavdelningens utökade underhållsbudget på 9 miljoner kronor enligt 
bilaga. 

Ärendebeskrivning 
Fastighetsavdelningen har flera olika budgetar som inte har utpekade 
fastigheter som de ska användas till. Dessa budgetar är av mer övergripande 
karaktär. Den utökade underhållsbudgeten ska användas först och främst till 
åtgärder som ger en förbättrad arbetsmiljö och som grundar sig på bland 
annat medarbetarenkäten. Lokalresursplaneringsgruppen (LRP) har fått 
information om förslaget och fick möjlighet att lämna synpunkter som 
inarbetades i förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse fastighetschef 2023-11-20 

Bilaga utökad underhållsbudget 2024 

Skickas till 
AB Hultsfreds Bostäder 
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KSAU § 248/2023 Diarienummer 2023/203 

Begäran om startbesked för ny 
förskola i Vena 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att ge startbesked till projektering och byggnation 
av ny förskola i Vena för 80 barn samt verkställande av detaljplanen. 

Finansiering sker med medel avsatta i investeringsbudgeten för 2024–2026, 
vilket innebär att belastning på budget kommer ske tidigare än beslutat 
budgetår. 

Sammanfattning 
Begäran om startbesked för att få påbörja projektering och byggnation av ny 
förskola i Vena. 

Ärendebeskrivning 
Barn- och utbildningsnämnden är i behov av en ny förskola i Vena. En 
utredning har sammanställt verksamhetens behov och en 
kostnadsbedömning har gjorts för projektering och byggnation av ny 
förskola i Vena.  

Bakgrund 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade § 82/2021 att äska medel från 
kommunfullmäktige för hyra av en tvåvåningsmodul med tillagningskök 
och matsal till Ekbackens förskola från den 1 juli 2022. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade § 29/2022 att ge barn- och 
utbildningsnämnden i uppdrag att tillsammans med AB Hultsfreds bostäder 
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(ABHB), Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) och miljö- och 
byggnadsnämnden ta fram ett förslag på en permanent lösning.  

Barn- och utbildningsnämnden beslutade § 15/2022 att ta tillbaka äskandet 
om medel för att hyra en tvåvåningsmodul till Ekbackens förskola och 
föreslog i stället att det byggs en ny förskola i Vena för plats för upp till 80 
barn.   

Kommunstyrelsen beslutade § 25/2022 att föreslå budgetberedningen att 
anvisa investeringsmedel för att bygga en ny förskola i Vena med plats för 
upp till 80 barn. Till budgetprocessen för 2024 fick barn- och 
utbildningsnämnden tillsammans med AB Hultsfreds Bostäders 
fastighetsförvaltning i uppdrag att kostnadsberäkna en sådan förskola.   

Detaljplan 
Efter att en förstudie i Vena tagits fram, för att utreda lämpligt område för 
ny förskola, gav miljö- och byggnadsnämnden § 96/2023 planavdelningen i 
uppdrag att ta fram förslag till detaljplan. Ny detaljplan innehåller byggrätt 
för förskola med tillhörande gårdsmiljö, parkeringsplatser, vändplats och 
förlängning av gata (se Bilaga 3). 

Under våren och sommaren år 2023 har arbetet med en ny detaljplan pågått. 
Under hösten var detaljplanen utsänd för granskning. Under vintern sker 
justeringar av handlingarna enligt inkomna synpunkter, och detaljplanen 
sänds ut strax eter årsskiftet för granskning. Därefter prövas den för 
antagande av kommunfullmäktige, och vinner laga kraft tidigast tre veckor 
senare. När detaljplanen fastslagits går det att bevilja bygglov. Detaljplanen 
beräknas vinna laga kraft i mars år 2024, förutsatt att den inte överklagas 
eller överprövas.  

Finansiering och förslag framåt 
I 2023 års budget finns 2 mnkr avsatta för plankostnader, utredningar och 
projektering. I budget 2025–2026 finns det 50 mnkr avsatta för 
verkställande av detaljplanen samt byggnationen. 

Fastighetsförvaltningen begär startbesked för att få påbörja projektering och 
byggnation enligt SKR:s ramavtal.  
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ÖSK begär startbesked att få påbörja verkställandet av detaljplanen snarast 
möjligt med de delar som går innan planen vunnit laga kraft och resterande 
delar därefter.  

Kostnadsfördelning 
Inom ramen för beslutad investeringsbudget enligt ovan ingår följande för 
verkställande: 

- Projektering och byggnation enligt SKR:s ramavtal av
förskolebyggnad och skolgård = 40 mnkr

- Inventarier barn- och utbildningskontoret samt serviceenheten = 950
tkr

- Anslutningsavgifter = 640 tkr
- Verkställande av detaljplan allmän plats = 7,4 mnkr

Summa = ca 49 mnkr 

Därutöver tillkommer kostnader inom VA-kollektivet för verkställande av 
detaljplanen samt för saneringsåtgärder som skulle genomförts i alla fall på 
totalt 7,4 mnkr. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 Vena förskola 

Bilaga 2 LCC 

Bilaga 3 Planförslag 

Kommunstyrelsens arbetsutskott § 29/2022 

Kommunstyrelsen §§ 25/2022, 58/2023 

Skickas till 
AB Hultsfreds Bostäder 

Östra Smålands Kommunalteknikförbund 

Barn- och utbildningsnämnden 

Ekonomikontoret 
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KSAU § 249/2023 Diarienummer 2023/201 

Beställning av planprogram för 
X med flera 

Förslag 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att beställa ett planprogram av 
miljö- och byggnadsnämnden avseende ett nytt verksamhetsområde vid X 
med flera. 

Kostnaderna bedöms uppgå till ca 300 tkr och finansiering föreslås ske från 
projekt 95034 Utveckling/exploatering – skatt, objekt plankostnader. 

Sammanfattning 
Syftet med planprogrammet är att översiktligt utreda förutsättningar för 
verksamhetsetableringar i området inför kommande detaljplaneläggning. 

Ärendebeskrivning 
Hultsfreds kommun har ett starkt och expansivt näringsliv, med fokus på 
verksamheter och industrier. I nuläget finns dock ingen ny mark att erbjuda 
framtida verksamhetsetableringar med fokus på tyngre industrier, vilket ses 
som ett hot mot och hinder för fortsatt utveckling. 

Bakgrund 
Under 2022 har en översiktlig analys och kartläggning av kommunens 
utpekade verksamhetsområden i översiktsplanen (ÖP) från 2009 
genomförts. Samhällsbyggnadsgruppen har därför föreslagit området runt 
Älgshult som en bra plats att förlägga ett framtida verksamhetsområde, med 
hänsyn till dess strategiska läge längs med riksväg 23/34, närhet till 
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Hultsfreds tätort och med avstånd från områden som annars kan störas av 
intensivare verksamheter. 

Området 
Föreslaget planprogramsområde utgörs till största del av kommunens 
fastigheter X, X och X och uppgår till 150-200 ha. Kommunen äger all 
mark som området avser. Se Bilaga 1. 

Delar av området är utpekat i ÖP 2009 som framtida verksamhetsmark, där 
benämnt som Västra Kvillerum. Se bilaga 2. 

Processen 
Ett planprogram tas fram enligt samma process som en detaljplan, enligt 
plan- och bygglagen 5 kap 11 §, med skillnaden att det slutliga antagandet 
inte resulterar i att dokumenten vinner laga kraft. Det blir i stället 
vägledande, likt en detaljerad fördjupning av översiktsplanen.  

Kommunen bedömer själv eller med stöd av myndigheter vad som ska ingå 
i planprogrammet. Hittills kända parametrar är naturvärden, biotopskydd 
och nyckelbiotoper och terrängens förutsättningar. Därutöver bör det ingå 
att översiktligt utreda: 

• Markförhållandena (enklare geoteknik).
• Trafikflöden och logistik, infarter till området, påverkan på

riksvägen och den södra infarten till Hultsfreds tätort.
• Anslutning till vatten och avlopp, dagvattenhantering och

elanslutningar.
• Påverkan på närliggande bostäder (buller).
• Kulturvärden och befintlig rekreationsanvändning

(sociotopkartering).
• Vilken typ av verksamheter och industri som anses möjlig eller

inte i området.

Flera faktorer är kända genom äldre karteringar och utredningar. Arbetet 
innebär därför också till stor del insamling av befintligt material och 
presentation av hur intressen påverkas och hanteras. 
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Kostnader, tidplan och projektgrupp 

Kostnader beräknas uppgå till ca 300 000 kr för framtagande av 
planprogrammet, vilket exkluderar eventuella tekniska förprojekteringar. 

Om ytterligare utredningar krävs och inte ryms inom föreslagen budget 
måste projektgruppen återkomma med finansieringslösning. 

Finansiering föreslås ske från Projekt 95034 Utveckling/exploatering –skatt, 
objekt plankostnader. 

Arbetet med planprogrammet bedöms ha en lägre prioritering än pågående 
detaljplanearbete och även i förhållande till eventuella kommande 
planbeställningar. Därför föreslås genomförandetiden vara något längre än 
normalt, om det inte dyker upp en större förfrågan eller ökat tryck på 
industrimark. Planprogrammet föreslås pågå under hela 2024 med 
slutredovisning våren 2025. 

Berörda resurser inom kommun är främst planavdelning (projektägare) och 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (tekniska underlag). Kultur- och 
fritid samt Utvecklingskontoret kommer också beröras under arbetets gång. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse projektchef 2023-11-22 

Bilaga 1 - Tilltänkt planprogramsområde 

Bilaga 2 - Området ÖP 2009 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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KSAU § 250/2023 Diarienummer 2023/202 

Redovisning av anbud gällande 
rotposter och gallring 

Beslut 
Arbetsutskottet beslutar att anta följande köpare till respektive post: 

Post 1 – Vida Skog AB 

Post 2 – Vida Skog AB 

Vidare beslutas att vad gäller gallring under 2024 tilldelas Vida Skog AB. 

Slutligen beslutas att Vida Skog AB tilldelas gällande leveransvirke. 

Ärendebeskrivning 
Skogsförvaltare Jan Robertsson redogör för upphandling av rotposter och 
gallring på dagens sammanträde. 

Östra Smålands Kommunalteknikförbund har fått in anbud för två rotposter 
på kommunens fastigheter. Vid anbudstidens utgång hade två anbud 
inkommit. Vad gäller gallring av skog har tre anbudsgivare lämnat anbud. 

Skickas till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund 
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